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10 dages forespørgsel fra det 

Konservative Folkeparti: Brugen af fixerum og 

renholdelse af områderne 

 
Forespørgslen er rettet mod Magistraten for Sociale forhold og Beskæftigelse og 

Magistraten for Teknik og Miljø.  

 

 
Stofmisbrugere må ofte indtage deres stoffer mange forskellige steder.  Stofindtagelsesrummet ved 

Kalkværksvej er et trygt sted, hvor der er gode hygiejniske forhold, og hvor der kan udleveres det rette 

værktøj til brugerne. Trygheden består i at der er personale til at hjælpe, hvis brugerne får en overdosis og 

de kan sidde stille og roligt i fred mens de indtager stofferne og det kan være den første snak til at komme 

ud af misbrug. 

I starten af november var Fixelancen fra København på besøg i Aarhus, det er en anden måde at hjælpe 

brugerne til at fixe i tryggerammer.  

I den forbindelse vil Det Konservative Folkeparti gerne stille nogle spørgsmål med det formål at forstå 

hvordan vi håndtere misbrugeres behov for at fixe, og hvordan vi renholder områderne.  

 

• Hvor mange steder I Aarhus kommune er det muligt at fixe, hvor rummet (både indendørs og 

udendørs) er tiltænkt at det her er muligt at fixe ? 

Hvor mange steder er der sundsfagligt personale der kan gribe ind ved fx en overdosis? 

 

• Hvor mange steder udleveres der værktøj, så det er rent værktøj som anvendes, fx kanyler?  

Værktøj er ikke begrænset til kanyler, men værktøj generelt fx også natron til brug ved Freebase 

indtag.  

 

• Opstiller Aarhus Kommune bæger til at indsamle kanyler? Hvis ja, hvor? Og hvordan bliver de 

indsamlet ` 

 

• Hvem står for rengøringen af udeområderne ved Væresteder, Forsorgshjem og andre botilbud hvor 

brugerne ofte har et misbrug?  

Hvis det er opgaver som Aarhus Kommune selv forestår, hvor mange af de ansatte er ansat på social 

frikort?  

 

 

På vegne af byrådsgruppen for Det Konservative Folkeparti 

 

Mette Skautrup 
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